上海师范大学对外汉语学院

本科生（留学生）入学条件

专业名称：1. 汉语言（专业方向：旅游汉语、汉语教育） 

2. 汉语国际教育（专业方向：商务汉语、中国语言文化）

入学条件：

一、须具有高中或以上学历，并提供学历证明；

二、须持有相应的中国汉语水平考试（HSK）等级证书及成绩单；

三、根据不同的年级，须同时具有以下相应条件：
（一）本科一年级

1、一年级：须持有（新）HSK 4 级 180 分以上或（旧）HSK 3 级证书及成绩单。

2、一年级试读生：须具有相当于（新）HSK 4 级 180分以上或（旧）HSK 3 级的汉语水平。

注：试读期限为一年，须在一年内获得（新）HSK 4 级 210 分以上或（旧）HSK 5 级证书，
否则取消升入二年级的资格。

（二）本科二年级

1、二年级插班生：

（1）须持有（新）HSK 4 级 210 分以上或（旧）HSK 5 级证书及成绩单；

（2）须在普通高等院校修满一年课程，满 40 学分，并提供学习证明和成绩单。
2、二年级试读生：

（1）须持有（新）HSK 4 级 195 分以上或（旧）HSK 4 级证书及成绩单；

（2）须在普通高等院校修满一年课程，满 40 学分，并提供学习证明和成绩单。

注：试读期限为一年，须在一年内获得（新）HSK 5 级 180 分以上或（旧）HSK 6 级证书，
否则取消升入三年级的资格。

（三）本科三年级

1、三年级插班生：

（1）须持有（新）HSK 5 级 180 分以上或（旧）HSK 6 级证书及成绩单；

（2）须在普通高等院校修满两年课程，满 80 学分，并提供学习证明和成绩单。

2、三年级试读生： 

（1）须持有（新）HSK 4 级 210 分以上或（旧）HSK 5 级证书及成绩单；

（2）须在普通高等院校修满两年课程，满 80 学分，并提供学习证明和成绩单。

注：试读期限为一年，须在一年内获得（新）HSK 5 级 180 分以上或（旧）HSK 6 级证书，
否则取消升入四年级的资格。
四、须参加上海师范大学对外汉语学院的入学综合考试，且成绩合格。

注：申请本科班者，可以同时申请上海市人民政府奖学金（B类：约20,000元/年/人）。

本科在读期间，可以申请上海市人民政府C类奖学金（约5,000元/年/人）。
本科试读期间，不可以申请奖学金。

对外汉语学院在读的留学生申请就读本科班者，免报名费。
联系电话：0086-21-64322824；0086-21-64322452； 传真：0086-21-64321654
网址：  http://iccs.shnu.edu.cn/cn
                                                 上海师范大学对外汉语学院

                                                        2011年4月
Admission Requirements of ICCS Undergraduates (for Bachelor’s Degree)
Two majors:  1. Chinese Language,     2. Teach Chinese to Speakers of Other Languages
with four research orientations:  (1) Tourism Chinese,    (2) Chinese Language Education

 (3) Business Chinese,   (4) Chinese Language and Culture

Admission Requirements:

1.  With the graduation certificate of senior high school or above,

2.  With according certificate and transcript of Chinese Proficiency Test (HSK),

3.  With the following requirements according to different grades,

(1)  Grade One — Freshman

A.  Applicants should have got (NEW) HSK Level 4 certificate (score over 180).

B.  Chinese proficiency of the audition students should be equal to (NEW) HSK Level 4 (score over 180).

Memo: Audition students should pass (NEW) HSK Level 4 (score over 210) in one year, otherwise, they can not

enter Grade Two.

(2)  Grade Two — Sophomore

A.  Applicants should have got (NEW) HSK Level 4 certificate (score over 210) and should have the academic transcripts (40 credits) and certificates of one year’s studying provided by a university or a college.

B.  Audition students of Grade Two should have got (NEW) HSK Level 4 certificate (score over 195) and should have the academic transcripts (40 credits) and certificates of one year’s studying provided by a university or a college.
Memo: Audition students should pass (NEW) HSK Level 5 (score over 180) in one year, otherwise, they can not
enter Grade Three.

(3)  Grade Three — Junior

A.  Applicants should have got (NEW) HSK Level 5 certificate (score over 180) and should have the academic transcripts (80 credits) and certificates of two years’ studying provided by a university or a college.

B.  Audition students of Grade Three should have got (NEW) HSK Level 4 certificate (score over 210) and should have the academic transcripts (80 credits) and certificates of two years’ studying provided by a university or a college.
Memo: Audition students should pass (NEW) HSK Level 5 (score over 180) in one year, otherwise, they can not enter Grade Four.

4.  Should pass the admission test of ICCS, SHNU.

Note: New applicants may apply for Shanghai Municipal Government Scholarship (Class B: RMB 20,000 per student
per year). Registered formal undergraduates may apply for Shanghai Municipal Government Scholarship
(Class C: RMB 5,000 per student per year). Memo: Audition students can not apply for scholarships.
Registered international students in ICCS are free of application fee when applying for the undergraduate program.
For detailed information, please visit ICCS website    http://iccs.shnu.edu.cn/en
Tel.:  0086-21-64322824;   0086-21-64322452；    Fax:  0086-21-64321654
                                     International College of Chinese Studies, Shanghai Normal University
April 2011
상해사범대학교 대외중국어대학 
본과 (유학생) 입학안내 
전공: 1. 중국어 (세부전공:중국어교육, 관광문화) 

2. 중국언어문화 (세부전공:비즈니스중국어, 중국언어문화)

입학자격：
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 고등학교 혹은 이상 졸업, 졸업증명서 성적증명서 제출
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 해당한 HSK증서 및 성적증명서 제출
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 신청 학년에 따라 아래 해당 자격에 부합

●본과1학년 

가. 1학년: 구 HSK3급 혹은 신 HSK4급 180점 이상 증서 및 성적증명서 제출

나. 1학년 조건부: 구 HSK3급 정도 수준의 중국어 경력 및 성적증명서 제출

비고: 시독생은1년 내에 구 HSK5급 혹은 신 HSK4급 210점 이상 취득, 아닐 경 우 2학년 진학자격 취소

●본과2학년

가. 2학년 편입생
(1）구 HSK5급 혹은 신 HSK4급 210점 이상 증서 및 성적증명서 제출

(2) 정규 대학교 재학 1년, 만 40학점 이수, 재학증명서 및 성적증명서 제출 

나. 2학년 시독생

(1) 구 HSK4급 혹은 신 HSK4급 195점 이상 증서 및 성적증명서 제출

(2) 정규 대학교 재학 1년, 만 40학점 이수, 재학증명서 및 성적증명서 제출 

비고: 2학년 시독생은 1년 내에 구 HSK6급 혹은 신 HSK5급 180점 이상 취득, 아닐 경우 3학년 진학자격 취소

●본과3학년

가. 3학년 편입생
(1）구 HSK6급 혹은 신 HSK5급 180점 이상 증서 및 성적증명서 제출

(2) 정규 대학교 재학 2년, 만 80학점 이수, 재학증명서 및 성적증명서 제출 

나. 3학년 시독생

(1) 구 HSK5급 혹은 신 HSK4급 210점 이상 증서 및 성적증명서 제출

(2) 정규 대학교 재학 2년, 만 80학점 이수, 재학증명서 및 성적증명서 제출 

비고: 3학년 시독생은 1년 내에 구 HSK6급 혹은 신 HSK5급 180점 이상 취득, 아닐 경우 4학년 진학자격 취소

· 이상 자격 해당자는 입학 종합시험 참가 후 성적 합격 시 입학 가능 

※ 본과 신청 시 상해시정부장학금B 신청자격 있음.(시독생 제외). 

장학금 지급액: 20,000원/년/인 

※ 본과 재학기간 내 상해시정부장학금C 신청기회 있음.(시독생 제외). 

장학금 지급액:5,000원/년/인 

※ 조건부 학생을 시독생이라고 칭함 
※ 상해사범대학교 대외중국어대학 재학중 유학생 본과 신청시(신청비450원) 면제.

※ http://iccs.shnu.edu.cn
                                       상해사범대학교 대외중국어대학 2011년4월
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